

RECIPE FOR A TOURNAMENT WITH A PERSONALITY

For a Handballer, it is interesting and motivating to have many tournaments all year long to participate in and to evaluate his personal progress. One, three and four walls competitions are offered all across USA, Canada, Ireland and other countries, you have the choice. But what makes you choose one instead of another?

Geographical proximity, caliber of players, tradition, hospitality, food, nightlife nearby, all these parameters support a choice one way or the other.

What do we expect from a tournament? As many games as possible to enjoy competition and personal achievement, camaraderie and friendship, nice environment, low-priced hotel rooms but, most of all, the global organization with a local flavor. Not to forget a qualified floor management to be sure schedules will be on time (thank you Lucie and Caroline).

Based on all these criteria, we understand better why the Annual Honey Martin held in Montreal is the buzz of the year.

Joseph Berthiaume and Mike Griffin have been travelling many times to play 1-wall handball in New-York City. From the beginning they developed a vision: have a 1-wall tournament in Montreal. Afterwards, their vision came true while creating the Honey Martin's annual event to be held in Leber Park, Montreal. This year, they were celebrating their tournament's 4th anniversary on the 4th of July, with close to 70 participants of all ages and origins. It is a great pleasure to see people coming from New-York, Ontario, Newfoundland and France specialized either in 4 or 1 wall to gather for the tournament.

To obtain such a recognition, you need well-respected players to support and promote your event. Where would the tournament be if Yolanda Monroe and Han-Ching Lin had not endorsed the event from the beginning?

Their influence has brought players such as the legendary George Figueroa, William Polanco, Vlad Klym, Johnny Javier, Donis Alberto and others.

Even our own Danny Bell, Denis Gingras, Jerome Santerre are getting more and more serious to the 1-wall version of the game with the big ball.

The youth program is also beginning to pay. Alam Burgos, Michael Gaulton, Matt Shrum, Samuel Richer, Guillaume Chouinard and Olivier Lariviere already show a solid commitment to the game.

So this tournament has a real personality and we hope to see you there next year.

Donald Cote



Joseph Berthiaume, Yolanda Monroe, Mike Griffin, Han-Ching Lin

RESULTS

Men Open A Singles: 1st George Figueroa 21-3 vs 2nd Han-Ching Lin

Men Open A Doubles: 1st Vlad Klym/William Polanco 21-10 vs 2nd Chris Benitez/Johnny Javier

Women Open Singles: 1st Yolanda Monroe 21-14 vs 2nd Quasia Watson

Women Open Doubles Round-robin: 1st Yolanda Monroe/Veronica Figueroa, 2nd Emerald Roberts/Quasia Watson, 3rd Heloise Cote/Kathleen Bedard

Men Golden 50+ Singles: 1st Yolanda Monroe 21-12 vs 2nd Raymond Lafrance

Men Drop Down B Singles: 1st Jack Safos 21-7 vs 2nd Johnny Javier

Men Drop Down B Doubles: 1st Chris Benitez/Jack Safos 21-13 vs Christopher Zeigler/Kevin Monroe

Men Drop Down C Singles: 1st Francois-Mathieu Pelissier 21-20 vs 2nd Joffre Godin

Men Drop Down C Doubles: 1st Matt Shrum/Wally Oprzedek 21-1 vs Olivier Lariviere/Philippe Fournelle

Junior Open Singles 15-: 1st Samuel Richer 21-14 vs 2nd Guillaume Chouinard

Junior Open Singles 13-: 1st Sunny Griffin, 2nd Cole Griffin, 3rd Charles Archambault

RECETTE POUR UN TOURNOI QUI A UNE PERSONNALITÉ

Tout joueur de balle au mur souhaite pouvoir participer à de nombreux tournois à longueur d'année pour évaluer sa progression personnelle. De nombreuses versions (1, 3 et 4 murs) sont offertes à travers les États-Unis, le Canada, l'Irlande et d'autres pays et le choix est vaste.

Mais qu'est-ce qui motive le choix d'un tournoi en particulier?

La proximité géographique, le calibre des joueurs inscrits, la tradition, l'hospitalité, la nourriture sur place, les sorties possibles, tous ces paramètres influencent la sélection finale.

Donc, quelles sont les attentes à l'endroit d'un tournoi? Le plus de matchs possible pour jouir de la compétition et atteindre des réussites personnelles, la camaraderie et l'amitié, la qualité de l'environnement, des chambres d'hôtel à un prix abordable, mais, plus que tout, une organisation globale avec une saveur locale. Sans oublier un personnel assurant une gestion de plancher efficace pour veiller à ce que l'horaire soit respecté à la lettre (merci à Lucie et à Caroline).

En nous basant sur tous ces éléments, nous comprenons mieux pourquoi le tournoi annuel Honey Martin's, qui se tient à Montréal, est l'attraction de l'année.

Joseph Berthiaume et Mike Griffin ont voyagé régulièrement pour jouer au 1-mur « grosse balle » à New York. À ce moment ils ont développé une vision : présenter un tournoi de calibre international de 1-mur à Montréal. Par la suite, leur vision s'est réalisée en créant le tournoi Honey Martin's qui se tient annuellement à Montréal au parc Leber.

Le 4 juillet dernier, ils fêtaient le 4^e anniversaire de leur tournoi avec près de 70 participants de tout âge et d'origines variées. C'était réellement excitant de croiser des joueurs venant de New York, de l'Ontario, de Terre-Neuve, de la France spécialisés soit dans la version 4 ou 1 mur se regrouper pour la compétition.

Pour atteindre cette forme de reconnaissance, il est indispensable que des joueurs respectés soutiennent et promeuvent votre tournoi. Où en serait le Honey Martin si Yolanda Monroe et Han-Ching Lin n'avaient pas appuyé l'événement depuis le début? Leur influence a contribué à amener des joueurs comme le légendaire George Figueroa, William Polanco, Vlad Klym, Johnny Javier, Donis Alberto et d'autres.

Même nos Danny Bell, Denis Gingras, Jérôme Santerre sont de plus en plus sérieux par rapport à la version 1-mur avec la grosse balle de notre sport.

Le programme junior suit aussi la tendance avec les Alam Burgos, Michael Gaulton, Matt Shrum, Samuel Richer, Guillaume Chouinard et Olivier Larivière qui, déjà, s'affirment grandement sur le court.

En fin de compte, ce tournoi a réellement une personnalité et nous espérons vous y rencontrer l'an prochain.

Donald Cote



Joseph Berthiaume, Yolanda Monroe, Mike Griffin, Han-Ching Lin

RÉSULTATS

Hommes Ouvert Simple: 1er George Figueroa 21-3 vs 2è Han-Ching Lin

Hommes Ouvert Doubles: 1ers Vlad Klym/William Polanco 21-10 vs 2ès Chris Benitez/Johnny Javier

Femmes Ouvert Simple : 1ère Yolanda Monroe 21-14 vs 2è Quasia Watson

Women Ouvert Doubles: 1ère Yolanda Monroe/Veronica Figueroa, 2è Emerald Roberts/Quasia Watson, 3è Heloïse Côté/Kathleen Bédard

Hommes 50+ Simple: 1ère Yolanda Monroe 21-12 vs 2è Raymond Lafrance

Hommes Simple « B »: 1er Jack Safos 21-7 vs 2è Johnny Javier

Hommes Doubles « B » : Chris Benitez/Jack Safos 21-13 vs Christopher Zeigler/Kevin Monroe

Hommes Simple « C »: 1er Francois-Mathieu Pelissier 21-20 vs 2è Joffre Godin

Hommes Doubles « C »: 1er Matt Shrum/Wally Oprzedek 21-1 vs Olivier Larivière/Philippe Fournelle

Junior Ouvert Simple 15 ans-: 1er Samuel Richer 21-14 vs 2ée Guillaume Chouinard

Junior Ouvert Simple 13ans -: 1er Sunny Griffin, 2è Cole Griffin, 3è Charles Archambault